
Zápis ze zasedání Akademického senátu JAMU 
ze dne 8. října 2018 

Přítomni (8): 
doc. PhDr. Květoslava Horáčková, Ph.D.; MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D.; prof. MgA. 
Martin Opršál; doc. MgA. Roman Novozámský; doc. MgA. Lukáš Rieger, Ph.D.; doc. Mgr. 
Hana Halberstadt; Mgr. Miroslav Ondra, BcA. Libor Brzobohatý; 
 
Omluveni (3): 
 prof. MgA. Jan Jiraský; BcA. Stanislav Čaban; Hana Hána, DiS.; 
 
Přítomní hosté:  
prof. Mgr. Petr Oslzlý (rektor JAMU); JUDr. Lenka Valová (kvestorka JAMU); prof. Ing. 
MgA. Ivo Medek, Ph.D. (prorektor JAMU); doc. Mgr. Petr Francán (děkan DF);  
 
 
Program zasedání:  

 
1. Zahájení 

Předsedkyně AS JAMU (dále AS) Květoslava Horáčková přivítala přítomné senátory a 
hosty. Konstatovala, že zasedání AS bylo svoláno v souladu s Jednacím řádem AS 
JAMU, prohlásila senát za usnášeníschopný, dále představila program zasedání AS a 
připojila nový bod, a to schválení nového člena UR JAMU. 

 
2. Doplnění senátu o nového člena 

Předsedkyně AS JAMU přivítala nového člena AS JAMU, kterým se stal student DF 
BcA. Libor Brzobohatý, a nahradil tak MgA. Jonáše Konývku. 
 

3. Projednání a schválení návrhu Plánu realizace Strategického záměru JAMU na rok 
2019 
Prof. Medek předložil materiál a oznámil, že dokument již byl projednán bez 
připomínek. Předsedkyně vznesla v souvislosti s plánovanou investicí na úpravu prostor 
pro scénografii dotaz na avizovanou možnost získat budovu na Pohořelci, kam by se 
mohl ateliér scénografie následně přestěhovat. Rektor obeznámil AS s kroky, které 
rektorát dosud v této záležitosti podnikl. V případě, že se žádná státní organizace 
nepřihlásí o tento objekt, pak bude objekt dán k prodeji - do dražby. Bezplatný převod 
není legislativně možný – MŠMT by pouze mohlo koupit objekt pro JAMU, ale pak už 
by nebylo možné získat finanční podporu z MŠMT na rekonstrukci.  Budova potřebuje 
investici minimálně 100 mil. Kč, proto se realizace původního záměru jeví jako velmi 
těžce realizovatelná. 

Výsledky hlasování o schválení návrhu Plánu realizace Strategického záměru JAMU 
na rok 2019 aklamací: ano 8; ne 0 
 
 

4. Projednání a schválení Sebehodnotící zprávy Janáčkovy akademie múzických 
umění v Brně za rok 2017 
Zpráva byla schválena Radou pro vnitřní hodnocení a 21. 9. 2018 rovněž Uměleckou 
radou JAMU per rollam bez připomínek. 



Byla probírána smysluplnost tohoto dokumentu, který obsahově je velmi podobný 
výroční zprávě, zda tedy nedochází ke zdvojení informací a jejich prezentace. JUDr. 
Valová vysvětlila, že tento dokument tvoří nedílnou přílohu akreditace, a tudíž musí být 
vytvořen. Dále uvedla, že ze zákona AS sice nemusí projednávat tuto zprávu, ale vedení 
JAMU se rozhodlo AS zprávu předložit.  

Výsledky hlasování o schválení Sebehodnotící zprávy Janáčkovy akademie 
múzických umění v Brně za rok 2017 aklamací: ano 8; ne 0 

 
 

 5. Projednání a schválení návrhu Institucionálního plánu JAMU na léta 2019-2020 
Návrh představil prorektor Medek, ze zákona není nutno, aby jej schvaloval AS, ale AS 
schvaluje dokument na základě existující vnitřní směrnice JAMU.  AS JAMU nevznesl 
žádné připomínky. 

 
Výsledky hlasování o schválení návrhu Institucionálního plánu JAMU na léta 
2019-2020 aklamací: ano 8; ne 0 

 
 

6. Schválení nového člena UR JAMU 
Rektor JAMU prof. Mgr. Petr Oslzlý navrhl za zesnulého prof. Josefa Kovalčuka jako 
nového člena UR JAMU prof. Ivo Krobota a podrobně senátu představil jeho životní i 
uměleckou dráhu.  
AS se rozhodl pro vyjádření aklamací: ano 8; ne 0 
AS hlasuje: ano 8; ne 0. Dává rektorovi předchozí souhlas ke jmenování člena UR   

 
 

Předsedkyně AS JAMU se optala na vývoj rozpočtu a financování VŠ pro rok 2019. Prof. 
Medek přednesl výsledky jednání o rozpočtu – MŠMT slibuje navýšení 2 mld. do kapitoly 
19 (VŠ) – finanční prostředky jsou však zčásti účelově vázány pro lékařské a pedagogické 
fakulty, dále na realizaci projektů. Zbývající prostředky nebudou dostačovat na navýšení 
platů, které by bylo ekvivalentem podpory regionálního školství. Neumělecké VŠ si 
nedostatek peněz částečně kompenzují vědou. Proto se rektoři UVŠ snaží vyvinout postup 
kompenzace vědeckých peněz pro umělecké školy, jejichž pozice je vinou rozpočtové 
strategie zhoršena. 
Předsedkyně AS se dotázala na udělení čestného doktorátu paní Vlastě Chramostové. Pan 
rektor oznámil, že veřejné předání čestného doktorátu se vzhledem ke zdravotnímu stavu 
paní Chramostové nebude konat. Vedení JAMU se rozhodlo čestný doktorát udělit, a 
proto pan rektor oslovil UR, aby schválila udělení čestného doktorátu tzv. malým 
ceremoniálem.   

 
 

7. Volba místopředsedy/místopředsedkyně AS JAMU 
Byly podány následující návrhy: 
S. Čaban – souhlasil s kandidaturou 
H. Halberstadt – souhlasila s kandidaturou 
Ostatní navržení s kandidaturou nevyslovili souhlas: L. Rieger, H. Hána, M. Opršál, M. 
Ondra. 
Volba byla odložena z důvodu nepřítomnosti 2 navržených kandidátů na příští zasedání 
AS. 



 
Různé: 

1. RVŠ 
Stále chybí zástupce studentů (náhradník) do RVŠ za HF – doc. Novozámský předloží 
požadavek na AS HF. 

2. Volby do AS JAMU 
Informace o probíhajících doplňovacích volbách do AS JAMU: 
Volby probíhají podle stanoveného harmonogramu, 12. 10. 2018 ve 12 hod. budou 
otevřeny volební urny (předsedkyně + prof. Opršál), u pana Valy bude následně zjištěn 
seznam kandidátů navržených elektronicky. Předsedkyně AS JAMU požádá navržené 
student/ky o souhlas či nesouhlas s kandidaturou a nejpozději 25.10. 2018 vyvěsí seznam 
souhlasivších kandidátů. 

 
Příští zasedání AS JAMU proběhne v pondělí 12. 11. 2018 v 16 hod. v zasedací místnosti 
v přízemí rektorátu. 
 
 

Zápis vypracovala 29. 10. 2018 
P. Vodičková 

Verifikovala K. Horáčková   


